
 

Zápis z 8. řádného zasedání Vědecké rady  

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně,  

které se uskutečnilo dne 4. 2. 2015 

 

Přítomni:  doc. Jaroslav Balvín, doc. Martina Cichá, doc. Tomáš Čech, doc. Milan Ferenčík,  

prof. Peter Gavora, prof. Věra Janíková, doc. Helena Kadučáková, dr. Věra 

Kozáková, doc. Jana Kutnohorská, doc. Anežka Lengálová, prof. Jozef Liba,  

prof. Hana Lukášová, prof. Drahomíra Pavelková, prof. Petr Sáha, doc. Tomáš Svatoš, 

dr. Roman Trušník, doc. Soňa Vávrová, doc. Adriana Wiegerová  

Omluveni:  doc. Jana Chamonikolasová, prof. Miroslav Chráska, dr. Dana Jurásková, doc. Dana 

Knotová, prof. Peter Ondrejkovič, prof. Valérie Tóthová, doc. Yvetta Vrublová 

Stálí hosté: Ing. Jitka Jašková, dr. Anna Krátká, dr. Libor Marek  

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost Fakulty humanitních studií UTB ve Zlíně. 

Jednání Vědecké rady (dále jen „VR“) bylo zahájeno v 10:00 h.   

Průběh jednání VR 

Zahájení, odsouhlasení programu jednání   

Děkanka FHS, doc. Anežka Lengálová, přivítala přítomné na osmém řádném zasedání VR FHS                        

a konstatovala, že z celkového počtu 25 členů je přítomno 17 členů, tzn. VR je usnášení schopná. 

Upozornila, že se jedná o poslední zasedání VR FHS v tomto funkčním období. Volba děkana FHS pro 

další funkční období proběhne 18. 3. 2015. 

Děkanka seznámila účastníky s programem zasedání a požádala o jeho schválení.  

1. Seznámení s novým Jednacím řádem VR FHS UTB  

2. Informace o korespondenčním hlasování 

3. Zpráva o činnosti fakulty za rok 2014 

4. Projednání věcného záměru magisterského studijního programu Učitelství pro základní 

školy, studijního oboru Učitelství pro 1. stupeň ZŠ (prezenční forma) 

5. Projednání a schválení návrhu členů komisí pro SZZ na FHS v akademickém roce 

2014/2015 

6. Projednání návrhu nové členky oborové rady a školitelky v DSP Pedagogika, oboru 

Pedagogika 

7. Různé 

 

Pro:      17 

Proti:      0 

Zdržel se:    0 

 

1. Seznámení s novým jednacím řádem VR FHS 

Proděkanka doc. Wiegerová seznámila členy VR se změnami v Jednacím řádu VR FHS UTB, který 

schválil Akademický senát UTB dne 7. 10. 2014. 



Informovala o tom, že vedle formálních změn, jako změny názvů článků a přesuny položek mezi články 

(logičtější struktura), byly provedeny drobné změny v obsahu. Např. místo „VR připravuje podklady 

pro rozhodování děkana“ je po změně „iniciuje přípravu podkladů“. Byly upřesněny způsoby ukončení 

členství (a) odvoláním, b) vzdáním se funkce písemně děkanovi, c) úmrtím. Rovněž byl specifikován 

způsob předkládání materiálů („Materiály … jsou předkládány zpravidla elektronicky“). Tyto změny 

nijak nezasahují do faktického průběhu zasedání. 

 

2. Informace o korespondenčním hlasování  

Děkanka FHS UTB doc. Lengálová podala informace o korespondenčním hlasování: 

i. Schvalování žádosti o akreditaci NMgr. studijního programu Sociální práce, studijního oboru 

Sociální práce v sociálních službách (prezenční forma).  Z celkového počtu 25 členů VR se souhlasně 

vyjádřilo 20 členů, tzn. materiál byl schválen. 

ii. Schvalování komisí pro SZZ v lednu 2015 na IMS Brno (studijní program Specializace v pedagogice, 

studijní obor Sociální pedagogika). Z celkového počtu 25 členů VR se souhlasně vyjádřilo 19 členů, 

tzn. materiál byl schválen. 

iii. Schvalování tematických okruhů ke SZZ v lednu 2015 na IMS Brno. Z celkového počtu 25 členů 

VR se souhlasně vyjádřilo 18 členů, tzn. matriál byl schválen. Protože však 2 členové VR měli 

k tématům výhrady a byli proti, vedení IMS bylo důrazně doporučeno pro letní termín SZZ 2015 

témata modifikovat tak, aby lépe odpovídala profilu absolventa.  

   Hlasování proběhlo v termínu od 25. 11. 2014 – 1. 12. 2014.  

 

3. Zpráva o činnosti fakulty za rok 2014 

Doc. Lengálová seznámila přítomné s činností FHS v roce 2014 a stručně nastínila plány pro nastávající 

rok. (Prezentace v tištěné formě byla součástí materiálů, které obdrželi všichni přítomní členové VR.)  

V 11.00 hodin se dostavil prof. Sáha, na hlasování přítomno 18 členů VR. 

V následné diskusi nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 

 

4. Projednání věcného záměru magisterského studijního programu UZŠ, studijního oboru 

Učitelství pro 1. stupeň ZŠ (prezenční forma) 

Prof. Lukášová seznámila přítomné se záměrem FHS podat žádost o akreditaci pětiletého magisterského 

studijního programu Učitelství pro základní školy, studijního oboru Učitelství pro 1. stupeň základní 

školy. Zdůvodnila jeho potřebnost a soulad s Aktualizací DZ UTB. Seznámila přítomné s pojetím 

pětiletého studijního oboru a uvedla hlavní body akreditačního materiálu (profil absolventa, personální 

zajištění, studijní plán oboru atd.). Zdůraznila také, že jde o unikátnost tohoto studijního programu a 

oboru na nepedagogické fakultě. 

V následné diskusi vystoupili:  

 Doc. Lengálová – Zdůraznila, že jde o promyšlený obor reagující na poptávku trhu.  

 Prof. Pavelková – Vznesla připomínku na personální zajištění předmětů – pro akreditaci je dobré, 

aby jeden vyučující nezajišťoval širokou škálu předmětů. Akreditační komise (dále jen AK) nezná 

pojem garant, ale jen pojem přednášející.  

 Prof. Lukášová – Je nutné, aby existovali pro jednotlivé didaktické oblasti v oboru garanti.  



 Doc. Lengálová, doc. Wiegerová – V současné době probíhají jednání o personálních záležitostech, 

specifikují se vyučující (např. přírodovědných předmětů), kteří by se zapojili do realizace oboru tak, 

aby byly splněny požadavky AK.  

 Doc. Svatoš – Vznesl dotaz týkající se profilu absolventa a plánované praxe.  

 Prof. Lukášová – Musí být splněny dvě základní hlediska: ontodidaktické a psychodidaktické. Vše 

je v záměru zpracováno. Navázání praxe bude souviset s projektem MŠMT Fondu vzdělávací 

politiky – Od začátečníka k mentorovi.  

 Prof. Janíková – Poděkovala za návrat a oživení pětiletého a nestrukturovaného modelu oboru. 

Vznesla připomínku, zda by nebylo lépe ještě více v začátku návrhu zdůraznit celistvost modelu 

vzdělávání v tomto oboru. V současné podobě návrhu je tento cíl uveden pouze v oblastech praxe. 

Také navrhla specifikaci průběžné praxe – místo slova „metodik“ použít „oborový didaktik“. 

 Prof. Lukášová – Ocenila a ještě jednou zdůraznila nestrukturovanost oboru. V průběhu 

dlouholetých zkušeností se potvrdila důležitost reflektivní praxe. Připomínky prof. Janíkové budou 

za návrhu zapracovány. Dále doplnila, že celistvost oboru je založena na rozvoji osobnostních a 

oborových složek. Je nutné brát do úvahy 12 -14 oborových didaktik.  

 Doc. Balvín – Vznesl připomínku, že je nutné zdůrazňovat a doporučovat vedení učitelského deníku, 

a to i po nástupu do praxe.  

 Prof. Lukášová, doc. Wiegerová – Tato problematika je obsáhle zpracována ve vytvořené knize 

Studentské portfolio jako významný prostředek poznání cesty k učitelství autorů Lukášová, Svatoš, 

Majerčíková. Dále existují k tomuto tématu také studie, na kterých participovali pracovníci ÚŠP 

FHS. 

 Prof. Janíková – Vznesla dotaz, zda vedoucí učitel praxe je uvádějícím učitelem 

 Doc. Wiegerová - V některých případech může jít o jednu osobu, v některých případech to budou 

dvě osoby. Bude záviset na dohodě se zúčastněnými školami.  

Po dopracování akreditačního spisu bude materiál zaslán členů VR ke korespondenčnímu hlasování.  

 

5. Projednání a schválení návrhu předsedů a členů komisí pro SZZ na FHS v akademickém roce 

2014/2015 

Doc. Vávrová seznámila přítomné členy VR s nominací na předsedy a členy komisí pro státní závěrečné 

zkoušky na FHS v akademickém roce 2014/2015, a to jak ve Zlíně, tak i na IMS Brno (pro letní termín 

SZZ). Zdůraznila personální posun u akademických pracovníků fakulty a rovněž vzájemnou spolupráci 

mezi pracovištěm na IMS Brno a FHS ve Zlíně (reciproční zastoupení v komisích pro SZZ). 

V následné diskusi nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 

Usnesení č. 1:  

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky na FHS ve Zlíně 

v akademickém roce 2014/2015.  

Pro:   18 

Proti:     0 

Zdržel se:            0 

Usnesení č. 2:  

VR FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro letní termín státních závěrečných zkoušek na 

IMS Brno v akademickém roce 2014/2015.  



Pro:   18 

Proti:     0 

Zdržel se:    0  

 

6. Projednání návrhu nové členky oborové rady a školitelky v DSP Pedagogika, oboru 

Pedagogika 

Prof. Gavora, předseda Oborové rady doktorského studijního programu Pedagogika, představil prof. 

Hanu Lukášovou, která je navržena na členku Oborové rady DSP Pedagogika, oboru Pedagogika. 

Poukázal na její jméno v odborné komunitě, dosavadní výsledky činnosti a zastoupení v profesních 

organizacích a redakčních radách. 

VR návrh projednala. V diskusi vystoupila prof. Janíková, která podpořila tento návrh, stejně jako 

ostatní členové VR. 

 

7. Různé  

 Proděkanka doc. Wiegerová podala stručnou informaci o směřování publikační činnosti FHS v roce 

2015 a seznámila členy VR s edičním plánem fakulty na rok 2015 s využitím Academia Centra UTB 

a také jiných vydavatelství. Představila také témata excelence FHS UTB v oblasti pedagogiky, 

anglické a německé filologie a zdravotnických nelékařských oborů. Doc. Vávrová doplnila informaci 

o plánovaném vydání monografie v rámci projektu GA ČR na základě nabídky z vydavatelství LAP 

LAMBERT Academic Publishing. 

VR ediční plán FHS projednala. 

 Děkanka seznámila členy VR s rezignací prof. Emondse jako garanta plánovaného NMgr. studijního 

programu Filologie, studijního oboru Anglofonní areálová studia, a informovala o intenzivní práci 

na zajištění garance, včetně možných změn souvisejících s odborným profilem garanta. Pokud bude 

řešení nalezeno v nejbližší době a změny v akreditačním materiálu budou minimální, budou členové 

VR požádáni o schválení materiálu per rollam. 

 Na závěr zasedání prof. Gavora poděkoval děkance za výkon její činnosti v pozici předsedkyně VR 

FHS. Rovněž doc. Lengálová vyslovila členům VR dík za spolupráci a podněty, které přispěly 

k rozvoji fakulty.  

 

Děkanka poděkovala všem přítomným za účast na tomto jednání a zasedání ukončila ve 12:00 h.  

Příští zasedání VR FHS bude upřesněno po ustavení VR pro další funkční období.  

 

Zapsala: Ing. Hendrychová 

Verifikovala: doc. Lengálová 

 

Ve Zlíně dne 6. 2. 2015 

 


